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Møtested:   Park Inn by Radisson Oslo Airport West, Gardermoen 
 
Møteledelse:   Ordfører   Ragnhild Sæle 
    Varaordfører Arvid Wold 
 

Referenter:     
Anne Grete Stabekk 
Lars Erik Wallin  
Siv Bøifot  
Per Fossheim 

 
Sakliste: 

1. Åpning 
2. Opprop 
3. Godkjenning av innkalling, sakliste og forretningsorden for møtet 
4. Valg av to utsendinger til å skrive under møteprotokollen sammen med ordføreren 
5. Valg av fullmaktskomité 
6. Lederens tale 
7. Årsmelding 2022 
8. Regnskap 2022 
9. Melding fra Kontrollutvalget 
10. Budsjett 2023 
11. Kontingent 2024 
12. Valg – Innstilling fra Valgnemnda 

a) Leder 
b) 3 styremedlemmer for 2 år 
c) Vararepresentanter til styret i nummerrekkefølge 
d) Nestleder 
e) Ordfører med varaordfører i Representantskapet 
f) Tre geiteholdere til Representantskapet 
g) Tre varamedlemmer for geiteholdere i Representantskapet i nummerrekkefølge 
h) 1 gjeterhundrepresentant til Representantskapet 
i) 1 varamedlem for gjeterhundrepresentant i Representantskapet 
j) Valgnemnd (tre representanter med vararepresentanter (regionene sør, vest og   
      midt) etter forslag fra fylkene i regionen 
k) Leder og nestleder for Valgnemnda 
l) Revisor 

13. Valg av Kontrollutvalg m/vara 
14. Revisjon av NSGs lagslover 
15. Innkomne saker til årsmøtet 
16. Jordbruksforhandlingene 2023 
17. Fagprogram 
18. Orienteringssaker fra NSG 
19. Uttalelser fra Årsmøtet 
20. Avslutning 

 
Sak 1. Åpning 
Ordfører Ragnhild Sæle (1) ønsket velkommen og åpnet Årsmøtet.  
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Sak 2. Opprop 
Varaordfører Arvid Wold (2) foretok opprop i henhold til deltakerliste.  
 
62 stemmeberettigede til stede 15.03 
61 stemmeberettigede til stede 16.03 (forfall nr. 45) 
 
Deltakerliste: 
 
    Deltaker med stemmerett 

1  Ragnhild Sæle Representantskapet Ordfører 
2  Arvid Wold Representantskapet Varaordfører 
3  Ronald Slemmen Sentralstyret Styrets leder 
4  Marthe Lang-Ree Sentralstyret Styrets nestleder 
5  Else Asplin Sentralstyret Styremedlem 
6  Eivind Såstad Mjøen Sentralstyret Styremedlem 
7  Håvard Helgeland Sentralstyret Styremedlem 
8  Ketil Trongmo Sentralstyret Styremedlem 
9  Sigurd Vikesland Sentralstyret Styremedlem 

10  Åshild Våge Sentralstyret 1. vara styremedlem 
11  Eli Folven Representantskapet Geiterepresentant 
12  Andrè Kristoffersen Representantskapet Geiterepresentant 
13  Even Steinlien Representantskapet Geiterepresentant 
14  Arvid Årdal Representantskapet Gjeterhundrepresentant 
15  Jon Skretting Akershus delt. 15.03 Fylkesleder 
16  Hans Kristian Ørbæk Akershus delt. 16.03 Vara fylkesleder 
17  Kåre Blålid Aust-Agder Fylkesleder 
18  Gerd Jorde  Buskerud Fylkesleder 
19  Bjørn Tore Søfting Finnmark Fylkesleder 
20  Per-Joar Os Nesthun Hedmark Fylkesleder 
21  Reidar Kallestad Hordaland Fylkesleder 
22  Lars Olav  Vanberg Møre og Romsdal Fylkesleder 
23  Anne Kari Leiråmo Snefjellå Nordland Fylkesleder 
24  Oddbjørn Kaasa Nord-Trøndelag Fylkesleder 
25  Knut Evensen  Oppland Fylkesleder 
26  Anders Schanche  Rettedal Rogaland Fylkesleder 
27  Olav Edvin Heggvold Sør-Trøndelag Fylkesleder 
28  Solgun Haugen Sogn og Fjordane Vara fylkesleder 
29  Knut Johan Hvistendahl Telemark Fylkesleder 
30  Gunbjørg Nygård Melkiorsen Troms Fylkesleder 
31  Sven Haughom Vest-Agder Fylkesleder 
32  Lars Bjarne Linneflaatten Vestfold Fylkesleder 
33  Grete Stokstad Østfold Fylkesleder 
34  Mina Klaseie Akershus Fylkesutsending 
35  Sven Reiersen Aust-Agder Fylkesutsending 
36  Lars Øi Buskerud Fylkesutsending 
37  Sindre Storegraven Finnmark Fylkesutsending 
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38  Erling B. Semmingsen Hedmark Fylkesutsending 
39  Kato Hilleren Hordaland Fylkesutsending 
40  Ola Steinsland Hordaland Fylkesutsending 
41  Svanhild Aksnes Botnen Hordaland Fylkesutsending 
42  Lars Johan  Tveit  Hordaland Vara fylkesutsending 
43  Kristian Indreeide Møre og Romsdal Fylkesutsending 
44  Roger Bakk Møre og Romsdal Vara fylkesutsending 
45  Anders Nilsen Nordland Fylkesutsending 
46  Tone Våg Nord-Trøndelag Fylkesutsending 
47  Ola Hareland Oppland Fylkesutsending 
48  Jonny Mathisen Oppland Fylkesutsending 
49  Frode  Rudland  Oppland Fylkesutsending 
50  Lisa Melhus Rogaland Fylkesutsending 
51  Jon Egil  Østerhus  Rogaland Fylkesutsending 
52  Hanne Lundal Rogaland Fylkesutsending 
53  Elin Fuglestad Rogaland Fylkesutsending 
54  Odd Einar Lundervold Rogaland Fylkesutsending 
55  Jo Risløv Sogn og Fjordane Fylkesutsending 
56  Jon Nummedal Sogn og Fjordane Vara fylkesutsending 
57  Tom Idar Kvam Sogn og Fjordane Vara fylkesutsending 
58  Odd Petter  Damli  Sør-Trøndelag Fylkesutsending 
59  Olav  Brauti Telemark Fylkesutsending 
60  Øystein Fossmo Troms Fylkesutsending 
61  Nina Mølland Vest-Agder Fylkesutsending 
62  May Britt Michelsen Vestfold Fylkesutsending 
63  Morten Svenneby Østfold Fylkesutsending 

      
    Deltaker med talerett 

64  Ann Kristin Teksle Leder Valgnemnda  
65  Lars Erik Wallin Generalsekretær  
66  Anne Grete Stabekk NSG, Organisasjonsrådgiver 
67  Per Fossheim NSG, Beite- og utmarksrådgiver 
68  Yngve Ekern NSG, Redaktør  
69  Thor Blichfeldt NSG, Avlssjef  
70  Siv Bøifot NSG, Kontorsjef  

      
    Gjester 

71  Kjell Erik Brandstadmoen Norsk Bonde- og småbrukarlag, styremedlem 
72  Tom Skjølingstad Sikringsradioen AS, daglig leder 
73  Kjell Tore Nagelhus Prisvinner  
74  Widar Marvik Prisvinner  
75  Odd-Terje Rosseland Prisvinner  
76  Mai Bente Rosseland Ledsager prisvinner  
77  Dag Lindheim Prisvinner  
78  Hege Martinsen Ledsager prisvinner  
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Sak 3. Godkjenning av innkalling, saksliste og forretningsorden for møtet 
 
Dokument som fulgte saken:  

• Innkalling til årsmøte i Norsk Sau og Geit onsdag 15. og torsdag 16. mars 2023, datert 1. februar 2023 
• Program og tidsplan datert 1. mars 2023 
• Forretningsorden for Årsmøtet 

 
Vedtak: 
Innkalling, saksliste og forretningsorden ble godkjent.  
 
 
Sak 4. Valg av to utsendinger til å skrive under møteprotokollen sammen med 

ordføreren 
 
Vedtak: 

1. Anne Kari Leiråmo Snefjellå (23) 
2. Anders Schanche Rettedal (26) 

 
 
Sak 5. Valg av fullmaktskomité 
 
 
Vedtak: 

1. Eli Folven (11) 
2. Bjørn Tore Søfting (19) 

 
 
Sak 6. Lederens tale 
  Leder Ronald Cato Slemmen holdt talen og den er gjengitt på side 25-26 i protokollen. 
 
Leders tale ble tatt opp for diskusjon i generaldebatten (se etter sak 9). 
 
Vedtak: 
Årsmøtet tar lederens tale til etterretning. 

 
 
Sak 7. Årsmelding 2022 
 
Dokument som fulgte saken:  

• Årsmelding 2022 
 
Årsmelding ble gjennomgått av styret 
Årsmelding ble tatt opp til diskusjon i generaldebatten (se etter sak 9). 
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Spørsmål:  
Knut Johan Hvistendahl (29): Kommer info om klimabilen med i årsmeldinga? 
Svar: Lite brukt, kommer inn under regnskap og budsjett. 
 
Vedtak: 
Årsmeldingen for 2022 ble enstemmig vedtatt, med de kommentarer som kom frem i generaldebatten. 

Sak 8. Regnskap 2022 
 
Dokument som følger saken:  

• Regnskap for 2022 med resultat, balanse og noter er trykket i årsmeldingen 
• Revisorberetning for 2022 er trykket i årsmeldingen 
• Regnskap med budsjett for 2022 

 
Saksutredning: 
Generalsekretær Lars Erik Wallin presenterte regnskapet for 2022.  
 
Norsk Sau og Geits regnskap for 2022 viser et totalt underskudd på kr 3.185.805.  
 
Virksomheten i Norsk Sau og Geit kan deles i 2 hovedområder. Dette er avls- og seminvirksomheten 
(inkludert NSGs FoU virksomhet og klimasatsningen) som utgjør ca. 60 % av omsetningen, samt 
organisasjons- og øvrig fagvirksomhet som står for den resterende delen av omsetningen. 
 
Ekstraordinært årsmøte i NSG vedtok i mai 2022 et budsjett for dette året balansert i underskudd på kr 
5.039.000, fordelt med et underskudd på kr 3.131.000 på avls- og seminvirksomheten og et underskudd på 
kr 1.908.000 på organisasjons- og øvrig fagvirksomhet. 
 
For avls- og seminvirksomheten ble det et vesentlig bedre resultat enn budsjettet for 2022. Resultatet endte 
med et underskudd på kr 788.901, dvs. kr 2.342.099 bedre enn forventet.  
Det bedrede resultatet skyldes blant annet godt sædsalg og innsparinger på analysekostnader.  
  
For organisasjonen og den øvrige fagvirksomheten i NSG ble det i 2022 et underskudd på 2.396.904. Noe 
dårligere enn budsjettert, blant annet pga. svikt i annonseinntekter og stor aktivitet organisasjonsmessig og 
noe økte kostnader i forbindelse med nytt medlemssystem.  
 
Regnskap ble tatt opp til diskusjon i generaldebatten (se etter sak 9). 
 
Spørsmål; Sven Reiersen (35) 
Kundefordringer har økt med nesten 3 millioner i forhold til 2021? 
Svar: Det har med når regninger og tilskudd kommer inn. Kun en teknisk sak rundt årsskiftet. 
 
Vedtak: 
Årsmøtet godkjente enstemmig NSGs reviderte regnskap for 2022. 
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Sak 9. Melding fra Kontrollutvalget 
 
Dokument som fulgte saken:  

• Protokoll fra møte i Kontrollutvalget 21. februar 2023 
Leder av kontrollutvalget Knut Evensen leste opp protokollen fra Kontrollutvalget. 
 
Protokoller fra årsmøte, representantskapet, og styret er lagt frem og gjennomgått. Det var ingen B-
protokoller eller AU-protokoller i 2022. Det bemerkes at det heller ikke i år foreligger protokoller fra 
Valgnemnda for 2022. Det er ikke akseptabelt at protokoller fra Valgnemnda uteblir og kontrollutvalget 
påpeker at protokoller heretter må sendes inn til NSG. Protokoller fra Valgnemnda skal inneholde dato, tid, 
deltakere og hva møtet dreide seg om (eks: intervju, gjennomgang av kandidater, arbeidsmøte etc). 
Innsending av protokoll til NSG er beskrevet i instruks pkt. 7. Generalsekretæren kan ikke attesterte 
reiseregninger og godtgjørelser fra valgnemndas deltakere før protokoll foreligger.  
 
Prokoller viser ellers stor aktivitet i NSG av både styret og råd/utvalg. I 2022 har det blant annet vært 
gjennomført ekstraordinært årsmøte og sekretærene deltok på representantskapsmøte i oktober. Styret har 
gjennomført dobbelt så mange styremøter som normalt, noe som har vært helt nødvendig blant annet pga. 
ekstraordinært årsmøte, samt økt antall saker til behandling.  
 
Kontrollutvalget har påpekt at det har vært gjenbruk av saksnummer enkelte ganger i styreprotokoller. Der 
det ikke har vært eventuelt-saker så har saksnummeret blitt gjenbrukt i neste protokoll. Sak 40/22 finnes ikke 
i styrereferat. For å være konsekvent skal saksnumre ikke gjenbrukes. Da skriver man heller at det ikke var 
noen eventuelt-saker til behandling. Administrasjonen endrer praksis på dette på fremtidige styreprotokoller. 
 
Administrasjonen orienterte om medlemssystemet, Min Side, to-faktor for tillitsvalgte, årsrapportering, 
hjemmesiden, verving og metanbilen. Administrasjonen informerte også om reduksjon av bemanning i 
administrasjonen mens arbeidsoppgavene fremdeles er de samme og i noen grad økende.  
 
Året 2022 har vært ekstra arbeidskrevende med blant annet ekstraordinært årsmøte og fremlegg budsjett 
2023 på representantskapsmøte. Administrasjonen har også deltatt på 4 Teams-møter for sentralt tillitsvalgte.  
 
Administrasjonen har forklart og beklaget forsinket innsendelse til Brønnøysund etter årsmøte 2022. Generelt 
har det vært krevende å få protokoller ferdige i tide blant annet pga. bemanningssituasjonen.  
Sykefraværet i NSG er lavt, men det har vært en langtidssykemelding fra oktober. Her har generalsekretæren 
måtte gå inn for avlastning av arbeidsoppgaver for denne personen i tillegg til sin ordinære stilling. 
Sykefraværet i NSG er ikke arbeidsrelatert. Det er en stilling utlyst nå og det jobbes med gjennomgang av 
søkerne. 
 
Kontrollutvalget ønsker at administrasjonen jobber videre med verving og medlemsfordeler. Det er et ønske å 
få til nasjonal apotekeravtale for å gjøre medlemskap mer attraktivt.  
 
Kontrollutvalget påpeker også at det er viktig at lokallagene er aktive og at fylkeslagene er pådrivere ovenfor 
lokallagene for å skape entusiasme, engasjement og aktivitet. Aktivitet i lokallagene er nøkkelen for å kunne 
beholde medlemmer og rekruttere nye medlemmer. 
 

Vedtak: 
Kontrollutvalget sin melding for 2022 ble enstemmig vedtatt. 
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Generaldebatten ble gjennomført etter sak 9 
Generaldebatten omhandler sak 6, 7 og 8. 
 
Disse hadde ordet i generaldebatten: 
Kåre Blålid (17), Knut Evensen (25), Olav Edvin Heggvold (27), Anders Schanche Rettedal (26), 
Gunbjørg Nygård Melkiorsen (30), Lars Bjarne Linneflaatten (32), Grete Stokstad (33), Sven Reiersen (35), 
Jonny Mathisen (48), Jon Egil Østerhus (51), Tom Idar Kvam (57), Øystein Fossmo (60), 
May Britt Michelsen (62) 
 
Kommentarer:  
Leders tale: 
Takk til Ronald for god tale, med god oppsummering og høy aktivitet i styret.  
Viktig at styret også er ute blant medlemmer og folket.  
Leder bør mere ut i media og snakke høyere om krav og fremme sauenæringa mer.  
Ikke bare til næringa, men også til forbruker med info om hva som skal til for å drive lammekjøttproduksjon. 
Men det ønskes et bedre samarbeide nedad i organisasjonen, med lokal- og fylkeslag.  
Opp og fram betyr mye, men vi må komme tettere sammen.  
Vi må bevege oss ut fra interne saker.  
Det gir inspirasjon å skru opp synligheten, være ærlige på det.  
Hva gjør vi med økonomi og med beitespørsmål? Her er vi og må fortsatt være synlige.  
Bruk fylkeslederne mer og jobb sammen med oss Ronald. Øk aktiviteten på Teams-møter, for et bedre 
samarbeide. Flere kjenner litt mere på det utrygge og dette kan hjelpe. 
Spre informasjon. Del ut blyant og papir til nye medlemmer kanskje også en liten buff som velkomstgave?  
Vi må friste med et aktivt organisasjonsarbeid og vise at vi lykkes i arbeidet utad til medlemmene. 
Mangel på veterinær er bekymringsverdig og en trussel for næringa; savner engasjement på dette.  
Får vi nok medisiner, problematikk med produksjon i utlandet?  
Dyrevelferdsprogrammet; er vi klar for å fortelle hvorfor det forsvinner 15-20 % av lamma i den første 
levetida? 
Vi må være klar til å ta de vanskelige temaene med synlighet. Vindmølledebatten, kongeørn, omdisponering 
av beiteområder og gjerdeproblematikken er temaer det ønskes at NSG engasjerer seg videre i. 
Viktig å fortsette det gode arbeidet, som er startet opp med jordbruksforhandlingene. 
Bruk og tilgang til utmarka må vises og poengteres. Kampen om utmarksresursene er overordna. 
Telledato må forandres tilbake til Tilskudd til søyer på nyåret.  
Er det riktig å gi støtte til oppbevaring av sau? Vi trenger støtte til produksjonen. 
Innmarksbeite må ikke glemmes. Kulturlandskapspleie er viktig. 
Jobb mere med markedsarbeidet. Se framover å tenke på hva vi gjør videre ved neste krise. 
 
Avl: 
Kåringssjå er et viktig tiltak i avlen og fortsatt ønskelig. Nordover er det stor frustrasjon over dagens 
avlssystemer. Lite vits i å kåre, dårlig lønnsomhet. NSG og avl henger ikke med i størrelsen av sauebruka. 
Mange melder seg ut av ringene, store avstander. Det ønskes flere kåringsdommer i nord, flere 
kåringsdommerkurs og en endring i avlsretning. 
Flott med bedre seminresultat siste sesong. 
Saksmappe til avslrådsmøte bør komme ut tidligere. 
Hvilke planer er det for klimasatsingen i NSG? Er det planer for bruk av klimabilen? 
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Økonomi: 
Ros til avlsavdelingen for redusert underskudd. 
Kan det spares ved å kjøre representantskapsmøter på Teams. Lite sosialt med Teams-møter, mange faller 
ut. Trenger å snakke sammen i virkeligheten.  
Bekymringsverdig med negativt regnskap. Mer detaljert regnskap ønskes, spesielt med fokus på andre 
driftskostnader.  
Må øke medlemstallet. Mange medlemmer har ikke fått kontingentinnkreving i år, hvorfor?  
Viktig å vise aktivitet og fortelle positive nyheter for å øke interessen for å være medlem i fagorganisasjonen.  
Jobber administrasjonen nok? Savner info om ullavtalene, når blir disse oppdatert, blir det sendt lister over 
kontaktpersoner i lokallagene til ullmottakene. 

Sak 10. Budsjett 2023 
 
Dokument som fulgte saken:  

• Framlegg til budsjett for Norsk Sau og Geit 2023 
 
Saksutredning: 
Budsjettet ble lagt fram av generalsekretær Lars Erik Wallin. 
Styret i Norsk Sau og Geit fremmer for 2023 et budsjett balansert med et totalt underskudd på kr 
870.299. 
For avls- og seminvirksomheten budsjetteres det med et overskudd på kr 294.801. I 2023 er 
budsjettet til avls- og seminvirksomheten delt i 3 områder, klima, sau og geit. 
For organisasjonen og den øvrige fagvirksomheten i NSG er det i 2023 budsjettert med et underskudd på 
1.165.100 
 
Kommentarer til Organisasjonens budsjett 2023 
Budsjettet er balansert med et underskudd på kr 1.165.100. 
Alle faktorer er estimert i henhold til erfaring fra resultat 2022, kjente faktorer så langt i 2023, planlagt 
aktivitet, lønn og kostnadsøkninger. 

• Medlemskontingenten er økt for hovedmedlemmer i 2023. Kontingentinngang og refusjon til fylkes-  
og lokallag er estimert ut ifra fakturering og erfaring med bevegelser i løpet av året. 
Det er beregnet en nedgang i medlemstallet på 3 %, som tilsvarer snittet de senere årene  

• Organisasjonsdriften er lagt ut ifra virksomhet i 2022, vedtatt økning av godtgjørelser for 2023 og 
antatte kostnadsøkninger. Styret i Norsk Sau og Geit vil foreslå for årsmøtet at det, for å spare 
kostnader, avholdes representantskapsmøte på Teams høsten 2023. Innsparing på kr 
380.000 med dette er lagt inn i budsjettet 

• Organisasjonen skal overføre kr. 500.000 til avlsavdelingens FoU/klima 
 
Kommentarer til Avlsavdelingens budsjett 2023  

• Klima – underskudd på 267.000 kr 
o Ingen metanmålinger i 2023 
o Inntekt: Sluttbidraget fra SMARTER-prosjektet (Metanmålingene) 
o Kostnadene 

▪ Lønn til ansatte i Avlsavdelingen: Publisering, foredrag osv. 
▪ Avskrivning på Metanmåleren 
▪ Andre driftskostnader: Et «overskudd» på 417.000 fordi Organisasjonens siste bidrag 

på 500.000 er ført her 
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• Saueavl – overskudd på 751.000 kr 
o Semininntektene:  

▪ Betaling for leie av sæddunk igjen 
▪ 29.000 sæddoser, ingen økning i dosepris 

o Gentester: 6700 betalte prøver (hovedsakelig ringene). Pris: 330 kr 
o Kåringsavgift til NSG: 25 kr per dyr → 200.000 kr 
o Varekostnad: 

▪ Væreringene: Ned fra 4 til 3 mill. kr i tilskudd til avkomsgransking 
▪ Væreringene: Ingen subsidiering av gentestingen 
▪ Gentesting: 10.260 prøver. 

• Geiteavl – underskudd på 189.000 kr 
o Ingen kåring i 2023 
o Inntekter 

▪ Semininntektene: 1700 doser. 180 kr per dose. 
▪ Genanalyse: Avlsbesetningene: 1500 prøver. 200 kr 

o Varekostnad 
▪ Tilskudd til avlsbesetningene: 0 kr (avviklet) 

o Andre driftskostnader 
▪ Genanalyse: 1750 prøver. 350 kr. 

 
Disse hadde ordet: 
Kåre Blålid (17), Anders Schanche Rettedal (26), Knut Johan Hvistendal (29), Lars Bjarne Linneflaatten (32), 
Sven Reiersen (35), Jonny Mathisen (48), Jo Risløv (55), Tom Idar Kvam (57), Øyvind Fossmo (60), Lars Erik 
Wallin (65), Thor Blichfeldt (69) 
 
Kommentarer: 
Takk for en god gjennomgang, ville ha vært flott å fått denne gjennomgangen i saksmøtepapirene. 
Forståelse for at NSG står i en vanskelig situasjon 
Varekostnaden har steget, hva gjør det? Svar: Generell prisstigning, økning i refusjon til fylkes- og lokallag. 
Lønnskostnaden til administrasjonen har økt med 10 %, hvorfor? Svar: Ny stilling på beite/utmark. 
Representantskapsmøtet, hva ligger i innsparingen på kr 380.000? Svar: Kun fylkesledere, faste 
representantskapsmedlemmer og styret. 
Kan det hentes inn sponsorer for representantskapsmøtet? Svar: Dette må styret vurdere. Jobbes med 
annonseinntekter. 
Salgsinntekter; er det steder som det kan hentes inn penger? 
Er det riktig å legge fram et budsjett med underskudd, uten en større forklaring på dette? 
Det er kun strammet inn på medlemssiden. Er det snudd hver stein i organisasjonen og avlsarbeidet? 
Avl- ingen økning i sæddosepris; burde ikke disse prisene vært regulert i henhold til KPI?  
Vi blir fortalt at styret i NSG ikke kan delta i fylkesårsmøter pga. økonomi. Vil derfor foreslå at det i budsjettet 
settes av kr 400.000 til møter ute i organisasjonen. Avsetningen overføres fra administrasjonens 
lønnsbudsjett.  
Ønsker mer oversikt over hva pengene går til i styret og administrasjonen 
Håper og tror at styret vil jobbe for et budsjett i balanse for 2024.  
Må foreligge et mer detaljert budsjett. 
Representantskapsmøter må være med frammøte. 
Penger i fra overskudd på avl- bør legges over til organisasjonen 
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Foreslår at det avholdes fysisk representantskapsmøte til høsten, men at fylkene selv dekker kostnader med 
sin representant. 
I Representantskapsmøtet til høsten skal legges fram et budsjett i balanse for 2024. 
Avlsavdelingen i NSG har kompetanse på flere fagområder. Kan vi for eksempel selge kunnskapen til Geno, 
leie oss ut på prosjekt eller samarbeide med Tyr. 
Selg inn kunnskapen og søke på prosjekt og utstyret vi har. 
Avlsorganisasjonene og andre fagmiljøer i Norge er samlet på Hamar, burde ikke NSG også flytte dit? 
Reiersen tok opp klima. Hvorfor kommer det ikke opp forslag på klima? 
 
Orientering ved Thor Blichfeldt:  
Generelt sett flytter vi masse penger i organisasjonen. Penger på avl/semin må det holdes orden på da vi må 
legge fram reviderte særattestasjoner for bruken av tilskuddsmidlene. 
Penger spares, legges opp og brukes også. 
Problem med mere aktivitet og prisstigning i rask økning. 
Har begynt å planlegge dette. Ringene får mindre tilskudd og må stå mere på egne bein. 
Sentral innkreving av kåringsavgifta. Dette bør Sogn og Fjordane benytte seg av. Godt for bonden ift. mva. 
Enig i at klima burde hatt en egen seksjon i årsmeldinga. Metanmåleren har blitt en plage for oss. Vi finner 
verken prosjekter som kan finansiere drift av Metanmåleren eller finansiering til å ta vår kunnskap i bruk i 
eget avlsarbeid på sau. Dette er en stor skuffelse. 
Vi har gjennomført et godt prosjekt og påvist stor arvegrad på metanutslipp, men vi får altså ikke finansiering 
selv om vi er langt framme i både kompetanse og erfaring. 
Klimakalkulatoren kommer med krav, men det hjelper ikke oss. 
 
Skriftlige framlegg til budsjettet: 
 
1.  Framlegg fra (57) Tom Idar Kvam, fylkesutsending  Sogn og Fjordane Sau og Geit 

•  Sette av 400 000 til disposisjon for styret til reise og markedsføring av NSG. Dvs. Medlemsverving og  
 møter rundt i hele landet i lag med råda av NSG. 

• Finansiering: Lønnsbudsjettet administrasjonen 
• Bruken av midlene skal legges frem for Årsmøtet 2024 
Framlegget ble nedstemt med 37 mot 24 stemmer. 

 
2. Framlegg fra (48) Jonny Mathisen, fylkesutsending Oppland Sau og Geit  

• Budsjett skal framover deles i flere poster: 
o Lønn ansatte og honorar tillitsvalgte deles opp 
o Annen driftskostnad med detaljer 

       Framlegget ble enstemmig vedtatt. 

 
3. Framlegg fra (17) Kåre Blålid, fylkesleder Aust-Agder Sau og Geit 

a) Årsmøtet godta fremlagt budsjett fra styret 
Framlegget ble vedtatt med stort flertall. 
b) Fylkeslagene koster selv sine fylkesledere til rep.møte høsten 2023 
Framlegget ble vedtatt med 35 mot 26 stemmer. 
c) Styret legger frem ett utkast til budsjett 2024 balansert i 0 på rep.møte høsten 2023 
Framlegget ble vedtatt med stort flertall. 
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4. Framlegg fra (55) Jo Risløv, fylkesutsending Sogn og Fjordane Sau og Geit 
a) Stryk kåringsavgift til NSG på kr 25 pr dyr fra budsjettet 2023 
Framlegget ble nedstemt med stort flertall. 
b) Fysisk representantskapsmøte høsten 2023 
Framlegget ble vedtatt med stort flertall. 

 
5. Framlegg fra (60) Øystein Fossmo, fylkesutsending Troms Sau og Geit 

• Høstens representantskapsmøte legges til Tromsø 
Framlegget ble nedstemt med 39 mot 22 stemmer. 

 
Vedtak: 
Styrets framlegg til budsjett for 2023 med endringer ble vedtatt mot 2 stemmer. Det gjennomføres fysisk 
representantskapsmøte høsten 2023, men fylkeslagene må selv dekke alle kostnader med fylkesledernes 
deltakelse i representantskapsmøtet. NSG sentralt dekker kostnadene med øvrige møtedeltakere. Dette 
innebærer at kostnadene på organisasjonsdriften må økes med kr 200.000 i forhold til styrets framlagte 
budsjett. Budsjettet for 2023 blir da balansert med et underskudd på kr 1.070.299.   
 

Sak 11. Kontingent 2024  
 
Dokument som fulgte saken:  

• Oversikt over kontingentsatser for årene 2008 – 2023 med fordeling mellom de ulike leddene i  
organisasjonen. 

 
Saksutredning: 
Styrets framlegg til kontingentsatser for 2024 ble lagt fram av styremedlem Eivind Såstad  
Mjøen 
I Norsk Sau og Geits årsmøte 2022 ble det vedtatt en utredning av årlig justering av  
medlemskontingenten i henhold til Konsumprisindeks (KPI). 
Med bakgrunn i dette fremmer styret i Norsk Sau og Geit en lovendring (Sak 14)  
vedr. justering av årlige kontingentsatser i henhold til Konsumprisindeks (KPI) fra  
2024. 
«Regulering etter KPI for helt år, dvs. at framlegg til justering for 2024 gjøres med grunnlag i KPI for 2022.» 
Årsveksten i KPI for 2022 endte på 5,8 %. Det er naturlig å justere  
kontingentsatsene til nærmeste 10-krone.  
 
Etter dette skal satser for Norsk Sau og Geits medlemskontingent i 2024 bli: 
Styrets framlegg til kontingent for 2024: 

  
Hovedmedlem 

0-50 dyr 
Hovedmedlem 

over 50 dyr 

Ungdoms- 
medlem 

Husstands-
/støttemedl. 

 

Æres-medlem 

  Ny sats Økning Ny sats Økning 
Ny 
sats 

 
Økn. 

Ny 
sats Økn. 

 Ny 
sats Økning 

Lokallag 310 20 340 25 110 10 205 10     

Fylkeslag 420 20 450 25 160 10 165 10     

Landslag 860 50 1330 70 580 30 210 10  580 30 

Sum 1590 90 2120 120 850 50 580 30  580 30 
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Disse hadde ordet: 
Marthe Lang Ree (4), Anders Schanke Rettedal (26), Lars Bjarne Linneflaatten (32), Odd Einar 
Lundervold (54), Jo Risløv (55). 
 
Kommentarer/framlegg: 

a) Savner en familiekontingent, gjeterhund osv.  
Forslag fra (54) Odd Einar Lundervold, fylkesutsending Rogaland. Ny kontingentgruppe (familie  
på 2 voksne og 2 barn) utgreies og legges fram til drøfting i representantskapsmøtet høsten 2023. 
Bifalles av Årsmøtet. 

b) Forslag fra (26) Anders Schanche Rettedal, fylkesleder Rogaland. Styrets framlegg til  
kontingentsatser for 2024 vedtas, men hele økningen i satsene tilfaller Landslaget (NSG 
sentralt).  
Bifalles av Årsmøtet. 

c) Vanskelig med økning på minste antall sauer som foreslått. Vanskeliggjør verving.  
   Forslag om uendret kontingentsats for hovedmedlem 0-50 dyr ble ikke bifalt av   
   Årsmøtet. 

 
Styrets framlegg til kontingent for 2024 med justering: 

  
Hovedmedlem 

0-50 dyr 
Hovedmedlem 

over 50 dyr 

Ungdoms- 
medlem 

Husstands-
/støttemedl. 

 

Æres-medlem 

  Ny sats Økning Ny sats Økning 
Ny 
sats 

 
Økn. 

Ny 
sats Økn. 

 Ny 
sats Økning 

Lokallag 310  340  110  205      

Fylkeslag 420  450  160  165      

Landslag 860 90 1330 120 580 50 210 30  580 30 

Sum 1590 90 2120 120 850 50 580 30  580 30 

 
 
Vedtak: 
 
Styrets forslag med bifalt intern justering ble vedtatt med 60 mot 1 stemmer. Satser for 
medlemskontingent i Norsk Sau og Geit justeres for 2024 i henhold til Konsumprisindeks (KPI) for 
2022. Hele økningen i kontingentsatser i 2024 tilfaller Landslaget (NSG sentralt).  
 

 
 

Sak 12. Valg – Innstilling fra Valgnemnda 
 

a) Leder 
b) 3 styremedlemmer for 2 år 
c) Vararepresentanter til styret i nummerrekkefølge 
d) Nestleder 
e) Ordfører med varaordfører i Representantskapet 
f) Tre geiteholdere til Representantskapet 
g) Tre varamedlemmer til geiteholdere i Representantskapet i nummerrekkefølge 
h) 1 gjeterhund-representant til Representantskapet 
i) 1 varamedlem for gjeterhund-representant til Representantskapet 
j) Valgnemnd (tre representanter med vararepresentanter) etter forslag fra Representantskapet 
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k) Leder og nestleder for Valgnemnda 
l) Revisor  

 
Dokument som fulgte saken: 

• Tillitsvalgte i NSG valgt av Årsmøtet 15. mars 2022 
• Innstilling fra Valgnemnda i NSG, vedtatt 28. februar 2023 

 
Vedr. valg til Valgnemnda: 
Representantene m/vara fra region Sør (Telemark, Aust-Agder og Vest-Agder), region Vest (Rogaland, 
Hordaland og Sogn og Fjordane) og region Midt (Møre og Romsdal, Sør-Trøndelag og Nord-Trøndelag) er på 
valg i 2023. 
 
Valgnemndas leder, Ann Kristin Teksle (region Sør) presenterte Valgnemndas instrukser og 
styringsdokumenter. Dette er viktige verktøy for å få til en god prosess. Valgnemnda har i sin prosess for 
2023 lagt vekt på ambisjoner, sikre fremdrift og at det er aktive bønder i ledende posisjoner. Valgnemndas 
enstemmige innstilling ble lagt frem av Teksle og hun ga en kort presentasjon av kandidatene. 
 
a) Leder (skriftlig valg) 62 stemmeberettigede 
Vedtak: 
Ronald Slemmen ble valgt med 55 stemmer (7 blanke) 
 
 
b) 3 styremedlemmer for 2 år (skriftlig valg) 62 stemmeberettigede 
Vedtak:  

1. Ketil Trongmo ble valgt med 59 stemmer (1 blanke) og 2 forkastet 
2. Åshild Øritsland Våge ble valgt med 61 stemmer og 1 forkastet  
3. Elise Blixgård ble valgt med 59 stemmer (3 blanke) 

 
c) Vararepresentanter til styret i nummerrekkefølge 62 stemmeberettigede 
Vedtak: Valgt ved akklamasjon 

1. Mina Klaseie 
2. Even Steinlien 
3. Mia Gøytil 

 
d) Nestleder 62 stemmeberettigede 
Vedtak: Valgt ved akklamasjon 
Marthe Lang-Ree 
 
e) Ordfører med varaordfører i Representantskapet 62 stemmeberettigede 
Vedtak:  
Ordfører:  Ragnhild Sæle ble valgt med 52 stemmer (9 blanke) og 1 forkastet 
Varaordfører: Aslak Snarteland ble valgt med akklamasjon 
 
 f) Tre geiteholdere til Representantskapet  
Vedtak: Valgt ved akklamasjon 

1. Kirsti Sandland 
2. André Kristoffersen 
3. Eli Folven 
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g) Tre varamedlemmer til geiteholdere i Representantskapet i nummerrekkefølge 
Vedtak: Valgt ved akklamasjon 

1. Jon Kåre Løvoll 
2. Anne Helene Haugen 
3. Eva Kristin Fjørstad 

 
h) 1 gjeterhundrepresentant til Representantskapet 
Vedtak:  
Arvid Årdal ble valgt ved akklamasjon 
 
i) 1 varamedlem for gjeterhundrepresentant til Representantskapet 
Vedtak:  
Jørgen Bjørkli ble valgt ved akklamasjon 
 
 
j) Valgnemnda (tre representanter med vararepresentanter) etter forslag fra 
Representantskapet 
Muntlige forslag kom inn og det ble stemt ved akklamasjon. 
 
Vedtak: Valgt ved akklamasjon 

1. Region Sør, medlem:                 Ann Kristin Teksle,Telemark              
2. Region Sør, vararepresentant:    Kåre Blålid, Aust Agder 
3. Region Vest, medlem:               Tor Gaute Eikeland, Rogaland 
4. Region Vest, vararepresentant:  Reidar Kallestad, Hordaland 
5. Region Midt, medlem:               Olav Edvin Heggvold, Sør Trøndelag 
6. Region Midt, varamedlem:         Lars Olav Vanberg, Møre og Romsdal 

 
k) Leder og nestleder for valgnemnda 
Vedtak: Valgt ved akklamasjon 
Leder:   Ann Kristin Teksle  Region Sør 
Nestleder:  Olav Edvin Heggvold Region Midt 
 
l) Valg av Revisor 
Vedtak: 
BDO AS 

 
 
Sak 13. Valg av Kontrollutvalg m/vara 2023-2024 
Muntlige forslag kom inn og det ble stemt ved akklamasjon. 
Knut Evensen informerte om at han ikke ville sitte som fylkesleder til neste år og ville da ikke være valgbar. 
 
Vedtak:  
Leder:  Gerd Jorde  
Medlem:  Anne Kari Snefjellå 
Vara:   Jon Skretting 
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Sak 14. Revisjon av NSGs lagslover 
 
Dokument som følger saken:  

• Lagslover for Norsk Sau og Geit, vedtatt 11. mars 2021 
 
Saksutredning: 
Styret i Norsk Sau og Geit har følgende framlegg til endringer i lagslovene § 6: 
(Utgående tekst overstreket, ny tekst skrevet i uthevet kursiv) 

«§ 6   Medlemskontingent 
 
Årsmøtet fastset kontingent for komande år. 
 
Årsmøtet gjer og vedtak om fordeling av kontingent mellom sentralleddet, fylkes- og  
lokallaga. 
 
Om ikkje anna vert fastsett skal kontingentsatsane og fordelinga av desse årleg regulerast i 
høve til årsvekst i Konsumprisindeks (KPI) for året før dei nye satsane vert vedtekne.   
 
Fylkes- og lokallagas andel av kontingen overførast 1 gong kvart år, etter 15. november. 
 
Fylkes- og lokallagas sin del av kontingen overførast 1 gong kvart år, mellom 15. november og 1. 
desember. 
 
For å få overført sin del av kontingenten må fylkes- og lokallaga sende inn årsrapportering 
(Årstall, Medlemsmøter, Dato for avholdt årsmøte, Inntekter, Utgifter, Egenkapital, Årsregnskap, 
Årsmelding, Årsmøteprotokoll) til Norsk Sau og Geit etter gjennomført årsmøte. 
 
Nye medlemar (som ikkje har vore medlem inneverande eller førre året) som kjem til etter 15. august skal 
betale halv kontingent. Fordeling av kontingent mellom sentralleddet, fylkes- og lokallaga skal óg vere halv 
sats av heil kontingentandel. 
 
Styret gir nærare reglar for innkrevjing av kontingent. 
Fylke som vedtek innkrevjing av tilskot frå medlemane til eige fylkeslag kan gjere det, men ikkje kalle det for 
kontingent.»  
 
Kommentarer: 
(26) Anders Schanke Rettedal spurte om det kan være et problem at medlemmene da kun tror at det er KPI 
som gjelder angående økning av medlemskontingenten. 
Svar: Bør ikke være problem siden det er skrevet «Om ikkje anna vert fastsett». 
   
 
Vedtak: 
NSGs Lover for lands-, fylkes og lokallag §6 Medlemskontingent revideres i henhold til framlegg fra styret i 
NSG. Enstemmig vedtatt. 
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Sak 15. Innkomne saker til Årsmøtet 
 
Sak 15 a)  Registreringskrav om kjent øyelysestatus for rasen border collie ved  

registrering av valper i NKK. 
 
Fremmet av: Team ung i NSG og Gjeterhundrådet ved leder Arvid Årdal (14) 
 
Saksutredning:  
Norsk Sau og Geit er raseklubb for Border Collie og Working Kelpie. I flere år er samarbeidsavtalen mellom 
Norsk Kennel Klubb (NKK) og NSG blitt videreført.  

I 2020 ble RAS borde collie gått grundig gjennom av avlsutvalget for border collie. De har gått 
grundig gjennom øyesykdommer for border collie og har tatt inn spisskompetanse for å kunne sette de mest 
korrekte kravene for rasen vår.  

Det ble i 2021 søkt NKK om både registreringskrav for øyelysing og kjent DNA-status på border collie. 
Det var da ønskelig at øyelyseattest skulle være maksimalt 3 år gammel, NKK tilbakemeldte til oss at dette 
ikke var mulig hvis det skulle være et registreringskrav hos NKK. Både NKK og øyelyseforeningen anbefaler at 
øyelysingsattest ikke er eldre enn maksimalt 12 måneder før parring. Avlsutvalget for border collie har hatt 
møter i 2022, og 2023, og kommet frem til at vi bør ha øyelysing som et registreringskrav på rasen.  
 
Gjeterhundrådet ønsker at Landsmøte 2023 støtter følgende registreringskrav for border collie:  

1. Gjeterhundrådet ønsker å søke NKK om å innføre registreringskrav om kjent  

øyelysestatus på rasen border collie. At foreldredyrene skal ha øyelyseattest på maksimalt 12 mnd. før 
paring, for registrering av valper i NKK.  

2.  Dette vil også gjelde utenlandske hunder.  

3.  Registreringskravet har ikke tilbakevirkende kraft og omfatter følgelig ikke  
     frossen sæd som er frosset før restriksjonen trer i kraft og hvor hunden ikke     
     lenger er i live.  

 
Styrets innstilling til vedtak: 
Norsk Sau og Geit søker om å få følgende registreringskrav på foreldredyr til registrering av valper i Norsk 
Kennel Klub: 
Registreringskrav om kjent øyelysestatus for rasen border collie ved registrering av valper i 
NKK. Øyelyseattest skal være maksimalt 12 måneder gammel. 
Enstemmig vedtatt.  
 
 
Sak 15 b)  Endring av lisensjaktperiode på ulv 
 
Fremmet av: Hedmark Sau og Geit ved fylkesleder Per-Joar Os Nesthun (20) 
 
Saksutredning: 
Hedmark Sau og Geit ønsker å komme med forslag om vedtak på årsmøte i Norsk Sau og Geit at det skal 
jobbes for å flytte lisensjakt på ulv til perioden 1. oktober til 1. april.  
Dette vil føre til større utnyttelse når det allerede er jegere i terrenget i forbindelse med ordinær jakt på elg 
og annet vilt.  
I enkelte områder er det småfe ute på beite før lisensjakt er utgått, og det har vist seg å være et problem å 
få skadefelling så lenge lisensjakt fortsatt pågår.  
Ved skadefelling er det bruk av hjelpemidler som ellers ikke er mulig, og dette bidrar til svært effektivt uttak 
av rovvilt som demper stress for både småfe, beitebruker og rovdyret i seg sjøl.  
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Hedmark har i flere 10-år vært belastet med et økende antall rovdyr i beiteområdene. 
Store tap av sau og lam forårsaket av fredet rovdyr gjør at brukere sliter for å gi sine beitedyr nok vern, 
mange ser seg nødt til å begrense antall beitedyr eller i verste fall avslutte dyreholdet.  
Hedmark Sau og Geit ser med bekymring på at stadig større områder blir tomme for beitedyr, beiteområder 
med stort potensiale for å høste verdifull mat på norske ressurser. I et matsikkerhets perspektiv er 
beiteområdene slik de er drevet i tusener av år svært viktige. 
For å redde beitebruken i vårt område og i andre deler av landet er det viktig at bestandsmålene for rovvilt 
blir fulgt og forvaltet effektivt. 
 
Hedmark Sau og Geit mener at det skal være nulltoleranse for forvaltning av rovdyr i de beiteprioriterte 
områdene.  

Styrets innstilling til vedtak: 
Styret i Norsk Sau og Geit sender saken til Utmarksrådet for videre arbeid med dette temaet. 
Enstemmig vedtatt 
 
 
Sak 15 c)  Hundeloven – uheldige konsekvenser 
 

Fremmet av: Aust-Agder Sau og Geit ved fylkesleder Kåre Blålid (17) 
 
Saksutredning: 
1. Fra og med 1.1.2023 har ny og revidert hundelov tredd i kraft - Lov om forsvarlig hundehold 

(hundeloven) 

I den nye loven holdes hundeeier ansvarlig i mye større grad enn tidligere. Den nye hundeloven skal legge 
vekt på forebyggende tiltak for å unngå uønskede hendelser med hund, og tiltakene er rettet mot 
hundeeieren. Videre slår loven fast at hunder har egenverdi uavhengig av den nytteverdien de måtte ha for 
mennesker. Hundeeieren skal forebygge og ta hensyn for å unngå at hunden blir satt i en situasjon der den 
kan gjøre skade på blant annet fe, og sørge for at hunden ikke er til urimelig ulempe for folk og fe. Hundeeier 
skal holde hunden under forsvarlig tilsyn og ta hensyn til hundens individuelle behov. 
 
Når man i ettertid skal vurdere hunden sin handling er det definert hva begrepene som angrep, skade, 
betydelig skade betyr, ved at begrepene har fått en utfyllende beskrivelse. Det betyr at det er objektive 
kriterier som skal legges til grunn når man skal vurdere det hunden har gjort, og alvorlighetsgraden av det. 
Når en hund har påført skade på fe, skal hunden nå undersøkes av veterinær for å kartlegge om det er 
helsemessige årsaker som kan forklare adferden. 
 
AASG mener at beitedyr nå, i flere tilfeller enn før, står uten rettssikkerhet på beiter og utmark. 
Statsadvokaten henlegger stadig flere saker der beitedyr er blitt angrepet, skadet eller drept av hund på 
beite. Sakene henlegges med argumenter på at det er – «uomtvistelig at hunden har utført skaden – men 
kan hundeeier straffes for dette? «. Og her stopper sakene. 
 
AASG ber årsmøtet i NSG vurdere om NSG bør ta opp om ny hundelov har fått så uheldige konsekvenser for 
våre beitedyr, at det må vurderes endringer i loven – eventuelt korrigerte instrukser til Statsadvokaten. 
Stortingets spørretime kan være en aktuell arena for en slik henvendelse og oppstart for revidering av 
loven. 
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Styrets innstilling til vedtak: 
Styret i Norsk Sau og Geit tar saken videre og opprettholder og tar initiativ til ny dialog med de parter det er 
nødvendig å involvere i saken. 
Enstemmig vedtatt 
 
 
Sak 15 d)  Behandling av saker i Mattilsynet 
 
Fremmet av: Aust-Agder Sau og Geit ved fylkesleder Kåre Blålid (17) 
 
Saksutredning: 
AASG opplever, og leser stadig i media, om saker mellom Mattilsynet og bønder. I mange av sakene erfarer vi 
at Mattilsynet bruker svært lang tid på selve saksprosessen og etter hvert også på klagebehandlingen. 
Klagesvar inneholder tilbakemeldinger om lav erstatning, samt strenge regler for oppgjør til juridisk bistand.  

Vi opplever dette i saker på Agder, samt fra media, hvor selve saken har tatt mer enn et år før 
endelig vedtak. Ofte med begrunnelse om utsatt behandlingstid pga store arbeidsmengder hos MT. Dette 
medfører at bonden står i krevende personlige og økonomiske belastninger over lang tid. Utfordrende 
påstander fra Mattilsynet medfører store påkjenninger, og mange trenger juridiske bistand fra første stund i 
saken. Dette gjelder både som avlastning for den personlige, og familiære, belastning - men og for den 
juridiske tilnærming til påstandene fra Mattilsynet. 

Når endelig vedtak foreligger, etter en ofte lang og byråkratisk prosess, har klager på vedtak medført 
at bonden er gitt medhold. Med det som utfall har bonden reist krav om vederlag for utlegg til juridisk 
bistand, samt oppgjør for tap av budskap og produksjon. 

Svar fra Mattilsynet i disse sakene er tydelige: 
• Ingen erstatning for utlegg som er benyttet på advokat før endelig vedtak i saken er fattet. (Det er ikke 

gitt opplysning om dette i de veiledninger MT legger ved sine vedtak) 
• Ingen erstatning utover slakteverdi på involverte dyr. Altså ingen erstatning som følge av 

produksjonstap mm. (Det fremkommer ikke opplysning om dette i de veiledninger MT legger ved sine 
vedtak. I veiledning opplyses det om at vedtak bør effektueres selv om det vurderes å klage!) 

Styrets innstilling til vedtak: 
Norsk Sau og Geit vil ta dette opp Samarbeidsrådet for Sauekontrollen og Helsetjenesten sau med mål om å 
komme i dialog med aktuelle parter for en felles forståelse. 
 
Innspill ifra Kåre Blålid, Olav Edvin Heggvold, Thor Blichfeldt og Per Fossheim om at dette krever en 
behandling høyere opp i systemene. 
Dette ble tatt til etterretning og styret trakk sitt forslag og Kåre Blålid kom med nytt forslag. 
 
Framlegg til vedtak fra Aust-Agder ved Kåre Blålid: 
Norsk Sau og Geit vil ta dette opp med Norges Bondelag og Norsk Bonde- og Småbrukerlag og ta det videre 
til Mattilsynets generalforsamling, dvs. Landbruks- og matdepartementet ved Statsråd Sandra Borch. Hvordan 
dette er behandlet må det redegjøres for senest på neste representantskapsmøte i NSG. 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 

Pe
nn

eo
 D

ok
um

en
tn

øk
ke

l: 
25

0T
U

-G
M

TZ
B-

L6
SO

J-
Q

VH
JI-

07
EE

W
-5

C5
Q

S



 
 

PROTOKOLL ÅRSMØTE NORSK SAU OG GEIT 15.-16. mars 2023 
 

Side 19 av 26 

 

 
 

    

 
 
Sak 15 e) Sammen med medlemsbladet skal det sendes ut notatblokk og penn til alle. 

 
Fremmet av: Vestfold Sau og Geit ved fylkesleder Lars Bjarne Linneflaatten (32) 
 
Saksutredning: 
Sammen med medlemsbladet skal det sendes ut notatblokk og penn til alle. (informasjon om dette 
må skrives under «leder» i bladet ved utsending) 

 
Hvorfor? 

 
Essensen er å beholde medlemmer! 
Hva skal til for å oppnå dette? 
Hvordan ønsker vi at organisasjonen vår skal jobbe for oss? 
Hva ønsker DU? 
 
Styret og administrasjonen trenger tilbakemelding fra medlemmene for å kunne jobbe for medlemmene – de 
er dessverre ikke synske….og derfor må medlemmene komme på banen og engasjere seg! 
 
Vi er avhengig av at medlemmene kommer med innspill (sendt tjenestevei) og vi er like avhengig av at 
ledelsen tar innspill på alvor og har en god dialog ut til medlemmene med informasjon om hva de gjør 
(nettside, medlemsblad, sosiale medier, mm) 
 
Får vi til dette – er det ikke grenser for hva vi kan få til sammen!! 
 
Styrets innstilling til vedtak: 
Styret i Norsk Sau og Geit vil gjennom sitt videre arbeid med organisasjonen se på mulighet for hvordan 
medlemmene kan gi sin tilbakemelding til NSG. 
Enstemmig vedtatt 
 
 
Sak 15 f)  Når et lokallag arrangerer noe for medlemmene, bør det være mulighet for  

å søke fylket om midler til dette avhengig av antall deltakere. 

 
Fremmet av: Vestfold Sau og Geit ved fylkesleder Lars Bjarne Linneflaatten (32) 
 
Saksutredning: 
 
Når et lokallag arrangerer noe for medlemmene, bør det være mulighet for å søke fylket om 
midler til dette avhengig av antall deltakere. 
 
For å kunne få tilskudd, må man rapportere inn, tekst og bilder, fra arrangementet.  Dette må kunne benyttes 
i sosiale medier. 
 
Finansiering: NSG sentralt øremerker en andel av kontingenten som fordeles blant fylkeslagene på bakgrunn 
av medlemstall.  Det vil si at aktivitet utløser penger! 
Dette gjør at refusjon av kontingent fra sentralt til fylkes- og lokallag må endres i forhold til slik systemet er i 
dag.  
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Hensikten med dette er å oppmuntre til økt aktivitet innen NSG sine lokal-lag.  Innen Norges Bondelag finnes 
det en slik ordning som lokallagene kan søke på.  Framlegg på hvordan dette gjøres i Norges Bondelag. 
 
Kommentarer/drøfting: 
Kåre Blålid (17): Flott initiativ fra Vestfold, men syns ikke dette skal være øremerkede midler. Agder gjør 
allerede dette. Hjelper lokallagene og oppretter kontakter. 
Ønsker ikke at NSG sentralt skal legge føringer for hva medlemspengene skal brukes til. 
Knut Evensen (25): Å sammenligne oss med Bondelaget kan bli vanskelig. I Oppland kårer vi «Årets lag». 
Pengegaver til 1., 2. og 3. av de beste lagene. Skaper engasjement. Driver lokalllaga framover. Viktig for å 
stimulere til økt aktivitet. 
Lars Bjarne Linneflaatten (32): Konge det Oppland og Aust-Agder gjør. Men hva gjør f.eks. Akershus? 
Mina Klaseie (34): I Akershus sliter vi med å holde i gang fylkeslaget, men har omsider fått på plass et styre. 
Har nå fokus på å samles i et større lag og legge ned noen smålag 
Per-Joar Os Nesthun (20): I Hedmark kårer vi «Årets lokallag», men hos oss er det bedre økonomi i lokallaga 
enn i fylkeslaget. Tror ikke det er økonomi og pengegave som avgjør aktiviteten. 
Sigurd Vikesland (9): Flott at fylkeslaga engasjerer seg.  
Konkret vil styret ta dette videre med i styrearbeidet og vurdering i neste års budsjett. 
Marthe Lang-Ree (4): Dette får vi nok svar på videre i løpet av dagen. Styret vil legge fram konkrete tanker 
som vil bidra til mere aktivitet. 
Ola Steinsland (40): Når en ser på medlemstallet i fylkeslaga er desvært ulik størrelse. Ikke lett å få til et 
helhetlig opplegg med mange små fylkeslag. 
 
Styrets framlegg til vedtak: 
Styret i NSG ser ikke rom for prioritering av dette forslaget nå, men tar med saken videre til 
budsjettforhandlingene i 2024. 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
Sak 16. Jordbruksforhandlingene 2023 
 
Dokument som fulgte saken: 

• Jordbruksforhandlingene 2023 – innspill fra Norsk Sau og Geit m/vedlegg 
 
Saksutredning: 
Aktiviteten i organisasjonen har også i 2023 vært stor i forkant av jordbruksforhandlingene. 
Det kom innspill fra 14 fylkeslag, som var grunnlag for behandling i styremøter i februar 2023.  
Styret utarbeidet med bakgrunn i dette NSGs innspill dette året. 
 
Dette ble presentert i møter med avtalepartnerne 6. og 7. mars og senere med Landbruks- og 
Matdepartementet.  
Generalsekretær Lars Erik Wallin presenterte Norsk Sau og Geit sine innspill til jordbruksforhandlingene 2023. 
Disse er sendt ut til fylkeslagene og representantskapet før møtet. 
Beitetilskuddene er NSGs hoved-innspill også i år. Vi ber om en økning på kr 150 i utmarksbeitetilskudd  
og kr 25 i generelt beitetilskudd. 
 
Disse hadde ordet:  
Ketil Trongmo (8), Even Steinlien (13), Jo Risløv (55), Øystein Fossmo (60) 
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Kommentarer og spørsmål: 

• Hvordan har dere fått til å foreslå et kvotetak på geitemelk på 250.000 liter som vi skal være fornøyd  
• med? Feil å spille inn at kvoten skal så mye ned. Vi må jo kunne leve av dette jeg og kona.  
• Tilskuddordninger til ferie og fritid, økt sats per dyr forskjell på sau og geit 
• Savner arealtilskudd på sau, hvorfor er ikke dette med? 
• Ronald Cato Slemmen (3) vi tar med alle innspill. Arealkrav har ikke vært spilt inn nok. 

 
 
Sak 17. Fagprogram 
 

Styret presenterte sine planer for det kommende året og arbeide ut i organisasjonen. Vedlagt! 
Her var det svar på en del av det som ble poengtert i generaldebatten med innspill fra Årsmøtet. 
 
Gunnbjørg Nygård Melkiorsen (30): Hvor vil NSG – politiske utfordringer. Må skje noe før enda flere 
besetninger legges ned. 
Øystein Fossmo (60): Kunne det være et krav om medlemskap i Sauekontrollen? Ikke rett med fokus på 
telledato nå. Produksjonsregulering nødvendig for å sikre drift framover. 
Må ha dette i bakhodet når vi krever penger framover, hva gjør vi med reguleringslageret? 
Regional kvote 3-4 plasser. Håper på en regulering før økningen kommer. Generasjonsskifte bør arbeides 
mere med. 
Kåre Blålid (17): Frisk å få opp disse temaene, organisasjonen må stå i fellesskapet. Produksjonskrav: Hvilke 
raser henter søknader opp imot mat og hvilke henter opp imot RMP? Økt salg må være drivende: 
Replikk i fra Fossmo (60): Det er produksjonskrav i dag. Det er viktig at vi ikke legge lam på innfrysingslam 
på lager i fra høsten av. 
Knut Johan Hvistendal (29): Ja til at medlemskap Sauekontrollen blir et krav. Telledato må flyttes til 1. juli. 
Tone Våg (46): Bra stemning for at Sauekontrollen blir et krav. Om telledato kan være regulering må tenkes 
igjennom grundig. Forholdstall slik at det rammes likt 
Hvis produksjonskravet blir strengere vil de som har rovdyrproblematikken miste alt. 
Lars Bjarne Linneflaatten (32): Det er rart at Sauekontgrollen ikke har kommet inn som krav i KSL allerede. 
Produksjonstilskudd hadde vært bedre og fått på produktiv søye. Produksjonsregulering må ta inn 
forhåndstall i områder. Trenger både krav og regulering. 
Anne Kari Leiråmo Snefjellå (23): Viste statistikk for reduksjon på svært mange bruk nordover. Sauekontrollen 
burde alle være med i. 
 
Ronald Cato Slemmen (3): Skal jobbe videre med dette til høsten. 
 

 
Sak 18. Orienteringssaker fra NSG  
Team ung presenterte sine arbeidsoppgaver. Presentasjon av sitt arbeide med sosiale medier, fokus på 
presentasjon og profilering i medlemsbutikken 
 
Sikringsradioen v/daglig leder Tom Skjølingstad var til stede med stand og presenterte sitt arbeide. 
VHF nett som ble etablert i 2007, har per i dag 150 maste stasjoner. Av 17500 aktive radioer i dag er det 500 
i oppdrettsnæringa resten er i beitenæringa. 
Er knyttet opp mot 110 sentralen. Er ikke en jaktradio. Men har egne kanaler og frekvenser. Oppfordrer 
medlemmer i NSG til å orientere seg om sikringsradioen og dens muligheter. 
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Norsk Bonde- og Småbrukerlag v/styremedlem Kjell Erik Brandstadmoen, har et utstrakt 
samarbeide med NSG bla gjennom jordbruksforhandlingene. Viktig å kreve at sauebonden kan ha et likt liv 
som andre arbeidstakere i samfunnet. Kampen for utmarka, sameksistensen må pleies og tas vare på. 
Ronald takket for samarbeidet med Norsk Bonde- og Småbrukerlag. 
 
 
Torsdag 30. mars 2023 kl. 19-20 arrangerer Norsk Sau og Geit åpent fagmøte på nett om 
klimakalkulatoren på sau 
 
 
Sak 19. Uttalelser fra Årsmøtet 
 
Uttalelser fra Årsmøtet i Norsk Sau og Geit – vedtatt av årsmøte 16. mars 2023 
  
Småfenæringa krever inntektsløft  
(framlegg fra styret i Norsk Sau og Geit) 
 
Årsmøtet i Norsk Sau og Geit krever en skikkelig inntektsøkning for småfenæringa. Vi er de lavest lønnede i 
samfunnet og landbruksfamilien, og krever et solid løft i inntekta. 
Vår forhandling med staten kalles Jordbruksforhandlingene. Jordbruksforhandlingene skal sikre 
ernæringsmessig kvalitetsprodukter til en pris alle folk skal kunne betale. Forhandlingene gjør vår 
inntektsutvikling helt ulik de fleste andres. Vi går årlig gjennom en forhandling som normalt resulterer i en 
Jordbruksavtale mellom Staten og landbruket. 
Vi har lønnsmessig seilt akterut over tid og ligger nå dramatisk på etterskudd i inntekt. Skal vi komme videre 
må det være bred vilje til å satse på norsk landbruk. 
Vi saue- og geitebønder vil med beitedyra våre tilby samfunnet kortreist og bærekraftig mat og ull. 
Matproduksjon er en kritisk samfunnsfunksjon. Med krig, sult og uro i verden er norsk mat produsert på 
norske ressurser viktigere enn noen gang. Vi er med på å løse samfunnsoppdraget med å holde liv i 
distriktene og gi alle et kulturlandskap å ferdes og trives i. Alt for mange gårdsbruk sliter med økonomien og 
legges ned. Skal neste generasjon fortsette med småfehold, må kraftige grep tas nå! 
Nå er det er avgjørende at vi belønnes for å produsere mat av god kvalitet. Vi vil tjene penger på arbeidet vi 
gjør, og vise at matproduksjon er liv laga også for de som kommer etter oss.   
Politikerne våre har vedtatt i Hurdalsplattformen at de «skal sørge for betre berekraft i landbruket gjennom 
auka bruk av utmarksbeite».  
Dersom samfunnet og forbrukerne vil ha bærekraftig mat produsert på norske ressurser, må det synliggjøres 
gjennom årets Jordbruksforhandlinger. 
Norsk Sau og Geit krever at politikerne gjennom jordbruksforhandlingene gir småfenæringa et kraftig løft, slik 
at framtida for småfeholdet sikres. 
 

Støtteerklæring til reineier Odd-Bjørnar Bjørkås  
(framlegg fra Nord-Trøndelag Sau og Geit ved Tone Våg) 

Norsk Sau og Geit støtter reineieren sin vurdering av situasjonen der binne og 2 unger ble skutt i Lierne. 

Å sette en beitebruker i en slik situasjon som politi og SNO gjorde, der de gav opp å jage binne med tre 
unger vekk fra kalvingsområder, er en grov ansvarsfraskrivelse. 
Å sette en dyreeier i en situasjon der eneste mulighet for å berge egne dyr er å skyte rovviltet, for så å straffe 
vedkommende for å ivareta sikkerheten for egne dyr, er uakseptabelt for hele beitenæringa. 
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Støtteerklæring til reineierne på Fosen 
(framlegg fra Nord-Trøndelag Sau og Geit ved Tone Våg) 

Norsk Sau og Geit er bekymra for at beiteområdene tas vekk bit for bit gjennom flere ulike 
utbyggingsprosjekter, i tillegg til gjeninnføringen av rovvilt i norsk natur. 

Store beiteområder blir liggende ubrukt og truer overlevelsen av beitebruken. 
Det er ikke bare reindrifta sin oppgave å protestere mot en utvikling som raserer ressursgrunnlaget for 
beitebruk. Det er også vår oppgave å sikre matproduksjon på utmarksressursene vi har i Norge.  
I tillegg har denne saken en dimensjon utover beitebruk, der samenes rettigheter som urfolk ikke respektere, 
noe Norsk Sau og Geit mener er uverdig. 
 
 
 
Sak 20. Avslutning 
 
Styreleder Ronald Slemmen takket for tilliten og for et vel gjennomført årsmøte. Mange saker er 
behandlet i møtet. Det er mye å ta tak i og til å arbeide videre med. Gleder seg til å jobbe sammen med 
resten av styret. 
Stor takk til ordfører Ragnhild Sæle og varaordfører Arvid Wold for et vel gjennomført årsmøte. 
 

 
 

Gardermoen, 16. mars 2023 
 
 
Protokollen godkjennes og signeres elektronisk av Ragnhild Sæle, Anne Kari Leiråmo Snefjellå og Anders 
Schanche Rettedal jmf. Sak 4. 
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Utmerkelser 
 
Under festmiddagen var det i tradisjonen tro, utdelinger av nasjonale priser 2023, 
avlsstatuetter for 2022 og gave til årets superverver 2022. 
 
Lykleprisen 2023 ble tildelt Dag Lindheim 
 
Gromsauen 2023 ble tildelt Eiliv Veseth. Da Veseth ikke hadde anledning til å møte ble utmerkelsen 
mottatt og bragt videre av Reidar Kallestad. 
 
Avlsstatuett for beste NKS-vær 2022 tildelt Odd Terje Rosseland, Moiseveien 259, 4480 Kvinesdal,  
Vest-Agder, medlem av 120 Vest-Agder verering, for væren 201837643 Moisbeinet 
 
Avlsstatuett for beste Spælvær 2022 tildelt Amund og Kjell Tore Nagelhus, Skistadveien 73, 7863 
Overhalla, Trøndelag, medlem av 226 Namdal verring, for væren 201870480 Sisur Skistad 

 
Avlsstatuett for beste bukk 2022 tildelt Hilde og Widar Marvik, Straumsfjordnes 198, 9151 Storslett, 
Troms, for bukken 2019323 Marviks Johannes. 
 
Årets superverver 2022 ble Hallvard Veen fra Bjerkreim i Rogaland. Da Veen ikke hadde anledning til å 
møte ble utmerkelsen mottatt og bragt videre av Elin Fuglestad. 
 
Ola Steinsland fra Hordaland ble nest beste verver 2022 og fikk gave for innsatsen. 
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Leders Ronald Cato Slemmens tale til Norsk Sau og Geits årsmøte 15. mars 2023 
 
Leders tale 
Nytt år er gått og det har vært stor aktivitet i NSG i året som har gått. Det har blitt behandlet 167 saker i 
2022 og ca. 65 saker hittil i år. Til sammenligning ble det i 2021 styrebehandlet 153 saker. 
I tillegg til årsmøte, ekstraordinært årsmøte og representantskapsmøte har det vært avholdt 4 teams-møter 
for sentralt tillitsvalgte. Dette er en fin arena til og få diskutert temaer gjennom året. Og det at fylkeslederne 
får sin sjanse til å sette tema er en fin ting. 
Organisasjonsarbeid har vært et tema styret har jobbet mye med, det startet på rep-møte i høst med 
gruppearbeid. Og de svara som kom fra gruppearbeidet er grundig gjennomgått. Og styret har dette som et 
av våre hovedpunkt for året 2023, dette er utrolig viktig og få på plass. 
Det jobbes veldig godt i alle våre sentrale råd, og jeg har lagt stor vekt på og delta på så mange rådsmøte 
som mulig. Det er så mye kompetanse blant våre medlemmer at det bare er og ta av seg hatten. Det er en 
veldig viktig jobb som gjøres, og til veldig stor hjelp for styret. 
Må få gi avlsavdelingen litt ekstra kred i år for å få semin resultatet opp på et mer normalt nivå igjen i 2022, 
tror det var mange som var spente på resultatet. Så no er det bare å kjøre på i 2023. Kanskje kan vi øke 
seminsalget også i år. 
I løpet av året som har gått har jeg også fått vært litt rundt på noen av arrangementene vi har i regi av NSG. 
For å nevne noen så var jeg i Ørsta på geitedagene som samlet mye geite interesserte, mye godt faglig 
innhold og sosialt samvær. Gledelig med mange yngre deltagere. NM gjeterhund i Leirfjord med piss regn fra 
start til mål var også et høydepunkt. Så dyktige deltagere yngre og eldre i skjønn forening. Og med veldig 
dyktige arrangører gikk alt på skinner. 
NM i saueklipping og ullhandtering gikk av stabelen på Oppdal, det gikk jeg dessverre glipp av, men har fått 
fortalt at det var rekord deltagelse og stor stemming. 
Til slutt vil jeg nevne en tur jeg hadde til Stranda, der vi hadde geitemøte på dagtid, med helse på geit som 
tema. Så var vi på besøk hos 2 geitebønder, og det var veldig kjekt og få se og høre om drifta. Dette er 
dyktige folk som har stor tro på geiteholdet. Så var det sauemøte på kvelden, kan dagen bli bedre? 
Det som naturlig nok opptar de fleste nå for tiden er oppkjøringen til årets jordbruksoppgjør, det har i vinter 
vært jobbet veldig godt i alle ledd i organisasjonen med denne prosessen. Det har kommet inn veldig mange 
gode innspill fra fylkeslaga. En stor takk til alle som har vært med og bidratt. Så har styret sydd sammen til 
innspillet vi nå har lagt frem til Bondelaget og Småbrukerlaget, og departementet står for tur. Jeg syns vi har 
fått til et innspill som virkelig setter spor etter seg. Vi prøver og følge en opptrappingsplan. Det kan være 
noen som synes dette ikke er godt nok. Men det er dette våre medlemmer vil ha, og et sammendrag av 
innspill som er kommet inn. Og bare for å nevne det, det har vært høylytte diskusjoner i styret også. 
Så litt om fremtida: 
Vi er fremdeles inne i ei vanskelig tid, det er mange som gir seg. Men dette må vi snu. Og det er heilt klart vi 
er avhengige av årets oppgjør, Ingen skal få komme utenom småfenæringa i år heller. Vi er fortsatt de med 
minst timelønn av alle i jordbruksfamilien, og så vil vi ikke ha det. Vi skal jamstilles og som jeg sa sist år også, 
vi skal opp og frem. 
Jeg har stor tro på at dette skal vi få til. NSG skal fortsette å trykke på i alle kanaler frem mot 17 mai. 
Men jeg har noen tanker rundt telledato, som omfatter sau foret frem til første mars. Er det virkelig der vi 
skal hente ut tilskudda våre på sau? Hvis det blir levert 15.000 sau i mars er det rundt 30 mill. Kanskje vi 
skulle hatt et annet produksjonskrav enn det vi har i dag? Bare noe jeg hadde lyst og lufte. 
NSG skal fortsette sin jobb på alle områder også i fremtiden. Vi har våre satsningsområder og utfordringer 
står i kø. Det kan nok være at vi må se på fordelinga mellom de satsingsområda, men dette må gjøres i 
samråd med alle medlemmene våre. 
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Styret har noen mål for 2023, Organisasjonsarbeid skal det jobbes grundig med. Medlemsverving - vi har et 
utrolig stor potensiale, og kan gå fra litt over 9000 medlemmer til over 14000 som søker om 
produksjonstilskudd. Kommunikasjon er også et tema som det skal jobbes med. Synlighet er et tema som er 
oppe til diskusjon rundt om. Dette er vi ikke i mål med, men skal på plass. Så til slutt «kjøtt i skole» er et 
prosjekt vi har stor tro på, vi håper på oppstart til høsten. 
Utviklingen i Europa det siste året har vist hvor viktig det er å sikre selvforsyning og beredskap med basis i 
større andel av egenprodusert mat. Konflikter i verden viser tidlig at det er viktigere enn noen gang å legge 
forholdene til rette for produksjon som bidrar til og tar vare på kritiske funksjoner i samfunnet. Regjeringa har 
jo et mål om å øke sjølvforsyningsgraden. Her kan vi virkelig bidra! 
Matvaretrygghet er en kritisk funksjon. Ja vi småfeholdere har faktisk en samfunnskritisk funksjon. 
Vi skal fortsette å produsere bærekraftig kjøtt i verdensklasse i heile landet, fra fjære til høyfjell. Vi har 
tilgang til rikelig med unike beiteressurser og de skal vi bruke for alt det er verdt. Vi har også kjekjøtt, og 
oster nydelige produkter fra geiteholdet, her også i verdensklasse. 
Til slutt vil jeg takke heile organisasjonen for godt samarbeid i året som har gått! En spesiell takk til styret og 
de ansatte. Jeg er stolt av jobben som er gjort, men vi skal fortsette med å kan bli bedre. 
Vi har mye å strekke oss etter! 
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Organisasjonsarbeid

Styret
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Fra representantsskapsmøtet
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Kommunikasjon

Mål - God kommunikasjon skal gjøre oss synlige og 

bidra til at vi oppnår våre mål.

 Tiltak 2023

❑ Bryte ned NSG sin kommunikasjonsstrategi 

for å kunne bruke den på alle nivåer i 

organisasjonen.

 Faktaark – til bruk på sosiale medier, 

pressmeldinger, leserinnlegg etc.

 Enkle oppskrifter på hvordan være synlig 

som organisasjon/næring.

 Enkel oppskrift for sosiale medier

❑ Gjøre strategien anvendelig

❑ Starte arbeidet med 

kommunikasjonsansvarlige i fylkene – kalle 

inn de ansvarlige og fylkesstyrene til et første 

møte

❑ Forbedring av hjemmesida

❑ Faktaark

❑ Bilder

❑ Oppskrifter/veiledere på god 

kommunikasjon

❑ Kommunikasjon skal være tema på hvert 

styremøte og i rådsmøter

❑ Lage et utgangspunkt for oppstart med 

arbeidet.
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Medlemsverving

Mål - Øke antall medlemmer med 1000 i 

2023

 Velkomstpakker til nye medlemmer

 Profilere oss på landbruksskoler

 Apotekavtale

 Medlemsbutikk

 Stor landsdekkende vervekampanje i 

alle ledd i organisasjonen

 Konkret forslag på at gjeterhundlag

og -nemnder må være strenge og 

følge opp medlemskap når de tar 

imot påmelding til gjeterhundprøver.
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Kjøtt i skole

Mål - Gi våre fylkes- og lokallag et verktøy, 

som kan brukes i deres lokale skoler, til å 

spre kunnskap og fortelle de gode historiene.

 Tiltak 2023

◼ Utarbeide materiell til bruk i 
fylkeslag og lokallag

◼ Samtaler med Nortura om videre 
samarbeid

◼ Legge til rette for alle slakterier
◼ Se på muligheter for Kjøtt i skole 

på hjemmesidene
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Organisasjonsutvikling

Mål - Godt fungerende 
grasrotsorganisasjon

Hvordan: 
◼ Sterke lokallag

 Nok medlemmer
 Flinke og engasjerte folk

◼ Klar tilknytning til organisasjonen
◼ Klare spilleregler
◼ Gode systemer for å ta saker opp 

og ned i organisasjonen

Hva vil vi jobbe med i 2023:
◼ Fungerende nivå i organisasjonen

 Gjennomgang av 
arbeidsoppgaver 

 Hva gjør vi i 
konfliktsituasjoner (etiske 
retningslinjer)

◼ Kommunikasjon mellom leddene
 Tjenestevei 
 Hvem skal ha informasjon, 

når og hvordan
◼ Lokal engasjement 

 Starte arbeidsprosess med 
fylkene

 Aktivitetsdatabase – ønsker å 
utfordre Team ung
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Hvor vil NSG – politiske utfordringer?

 Sauekontrollen – kan vi ha 
dette som krav?

 Telledato – hvordan 
forholder vi oss til dette?

 Produksjonskrav – trenger 
vi dette?

 Produksjonsregulering –
dette må vi ta stilling til og 
hvordan gjør vi dette?
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Dokumentet er signert digitalt, med Penneo.com. Alle digitale signatur-data i 
dokumentet er sikret og validert av den datamaskin-utregnede hash-verdien av det 
opprinnelige dokument. Dokumentet er låst og tids-stemplet med et sertifikat fra 
en betrodd tredjepart. All kryptografisk bevis er integrert i denne PDF, for fremtidig 
validering (hvis nødvendig).

Hvordan bekrefter at dette dokumentet er orginalen?
Dokumentet er beskyttet av ett Adobe CDS sertifikat. Når du åpner dokumentet i 

Adobe Reader, skal du kunne se at dokumentet er sertifisert av Penneo e-
signature service <penneo@penneo.com>. Dette garanterer at innholdet i 
dokumentet ikke har blitt endret.

Det er lett å kontrollere de kryptografiske beviser som er lokalisert inne i 
dokumentet, med Penneo validator - https://penneo.com/validator

Signaturene i dette dokumentet er juridisk bindende. Dokument signert med "Penneo™ - sikker digital signatur".
De signerende parter sin identitet er registrert, og er listet nedenfor.

"Med min signatur bekrefter jeg alle datoer og innholdet i dette dokument." 

Anders Schanche Rettedal
Utsending
Serienummer: 9578-5997-4-254264
IP: 89.11.xxx.xxx
2023-04-13 15:03:04 UTC

Anne Kari Leiråmo Snefjellå
Utsending
Serienummer: 9578-5993-4-2738648
IP: 193.30.xxx.xxx
2023-04-13 16:10:17 UTC

Ragnhild Sæle
Ordfører
Serienummer: 9578-5999-4-2045089
IP: 89.20.xxx.xxx
2023-04-15 14:23:51 UTC
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Protokoll fra Årsmøtet  i NSG 15. og 16. mars 2023 elektronisk godkjent
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            SHA-256
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                                                                            Utsending
                                            
                            
        
    

    
    
        
                
                    Erklæring og samtykke
                

                
                    
                        Med min signatur aksepterer jeg innholdet og alle datoer i de følgende dokumenter, identifisert med sin dokumentnøkkel og kryptografiske hash-verdi.
                    

                    
                        Jeg aksepterer at mitt fulle navn, min aktuelle IP-adresse samt mitt offentlige sertifikat lagres og oppbevares digitalt, med det formål å kunne påvise signaturens gyldighet.                    

                    
                        Opplysningene blir innebygd i signaturen, og er altså tilgjengelig for alle med adgang til det signerte materiale.
                    

                    
                        Med min signatur godtar jeg herved den til enhver tid gjeldende sluttbruker-lisensavtalen (EULA) for bruk av Penneo Digital Signature Platform: https://penneo.com/eula                    

                

                
                    Dokumenter som signeres

                    
                        
                            
                                
                                    
                                

                                
                                    Jeg signerer dokumentet ""                                


                                
                                                                                                            - 
                                            på vegne av  
                                            som 

                                

                                
                                    
                                        Dokumentnøkkel: 
                                    

                                    
                                        Dokumentets kryptografiske  hash-verdi: 
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                    Erklæring og samtykke
                

                
                    
                        Med min signatur aksepterer jeg innholdet og alle datoer i de følgende dokumenter, identifisert med sin dokumentnøkkel og kryptografiske hash-verdi.
                    

                    
                        Jeg aksepterer at mitt fulle navn, min aktuelle IP-adresse samt mitt offentlige sertifikat lagres og oppbevares digitalt, med det formål å kunne påvise signaturens gyldighet.                    

                    
                        Opplysningene blir innebygd i signaturen, og er altså tilgjengelig for alle med adgang til det signerte materiale.
                    

                    
                        Med min signatur godtar jeg herved den til enhver tid gjeldende sluttbruker-lisensavtalen (EULA) for bruk av Penneo Digital Signature Platform: https://penneo.com/eula                    

                

                
                    Dokumenter som signeres

                    
                        
                            
                                
                                    
                                

                                
                                    Jeg signerer dokumentet ""                                


                                
                                                                                                            - 
                                            på vegne av  
                                            som 

                                

                                
                                    
                                        Dokumentnøkkel: 
                                    

                                    
                                        Dokumentets kryptografiske  hash-verdi: 
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                                                                            Ordfører
                                            
                            
        
    

    
    
        
                
                    Erklæring og samtykke
                

                
                    
                        Med min signatur aksepterer jeg innholdet og alle datoer i de følgende dokumenter, identifisert med sin dokumentnøkkel og kryptografiske hash-verdi.
                    

                    
                        Jeg aksepterer at mitt fulle navn, min aktuelle IP-adresse samt mitt offentlige sertifikat lagres og oppbevares digitalt, med det formål å kunne påvise signaturens gyldighet.                    

                    
                        Opplysningene blir innebygd i signaturen, og er altså tilgjengelig for alle med adgang til det signerte materiale.
                    

                    
                        Med min signatur godtar jeg herved den til enhver tid gjeldende sluttbruker-lisensavtalen (EULA) for bruk av Penneo Digital Signature Platform: https://penneo.com/eula                    

                

                
                    Dokumenter som signeres

                    
                        
                            
                                
                                    
                                

                                
                                    Jeg signerer dokumentet ""                                


                                
                                                                                                            - 
                                            på vegne av  
                                            som 

                                

                                
                                    
                                        Dokumentnøkkel: 
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